
Back to the future 
 
Het is 2022. We vieren dit jaar 750 jaar Gouda! Gouda staat er op alle 
fronten goed voor. Met behulp van fondsen en subsidies zijn de panden 
in de binnenstad aangepakt en zien er nu, in dit bijzondere herdenkings 
jaar, prachtig uit. 
 
De voormalige panden van Punselie zijn herbouwd en sinds vorig jaar 
bevindt zich daar een leuk interactief museum, waar bezoekers zelf 
wafels kunnen maken.  
 
Eind 2019 is de Cheese Experience als publiekstrekker geopend en 
vanaf het begin is het een groot succes. Vorig jaar kwamen er ruim 
100.000 bezoekers en de ambitie is om dit jaar meer dan 150.000 
bezoekers te ontvangen.  
 
Maar er is meer goed nieuws: zo zijn we bijvoorbeeld sinds 2021 uit de 
top-25 van de AD Misdaadmeter en reiken we inmiddels jaarlijks een 
veiligheidsprijs uit.  
 
Dankzij allerlei investeringen in de stad is de economie tot grote bloei 
gekomen, is er nauwelijks leegstand van panden in de binnenstad en 
gaat het goed met de winkeliers en horeca.  
 
Het project Singelpark nadert haar voltooiing, het groen in de stad is 
keurig onderhouden en het Van IJzerdoornpark is samen met de 
bewoners grondig aangepakt.  
 
Een burgerinitiatief (“Gouda stroomt door”) heeft de afgelopen jaren 
samen met de Wateralliantie hard gewerkt aan crowdfunding met als 
resultaat dat hopelijk dit jaar een start kan worden gemaakt met het 
heropenen van de havensluis. 
 
Op het terrein van GOUDasfalt is de klimhostel een fraaie blikvanger. 
De gasten hebben vanaf die plek een prachtig uitzicht op Gouda. De 
locatie is sinds 2020, toen een algeheel vuurwerkverbod voor particulier 
vuurwerk is ingesteld, met meer dan 10.000 bezoekers, ook erg 
succesvol voor de jaarlijkse vuurwerkshow. 
 
 
 
 



Vorig jaar is de eerste aanzet gegeven om in 2025 de eerste gasloze 
buurt in Gouda op te leveren. Er verschijnen steeds meer 
zonnepanelen op openbare gebouwen en bij particulieren door een 
gezamenlijke inzet van partijen in de stad. Ook de buurtbatterij wordt 
steeds vaker benut. 
 
Vanuit de raadsbrede werkgroepen Energietransitie en 
Klimaatadaptatie zijn allerlei ideeën uitgewerkt die de komende jaren 
zullen worden vorm gegeven. Het plein bij het Stadhuis is de afgelopen 
jaar debatplein geweest om met inwoners in gesprek te gaan over deze 
raadsbrede onderwerpen. 
 
We leven sinds 2020 ook een stuk gezonder met elkaar, nadat in dat jaar 
in de Tweede Kamer het Nationaal Preventieakkoord met brede steun 
is tot stand is gekomen. Het college onderschrijft het belang van 
preventie en van een lokale aanpak als het gaat om roken, overgewicht 
en problematisch alcoholgebruik. Samen met partners in de stad zijn 
mooie resultaten geboekt. 
 
Het verkeer in de binnenstad is een stuk rustiger geworden nu de 
singels om de binnenstad heen, eenrichtingsverkeer zijn geworden.  
 
Bijzonder is dat we binnenkort een nationaal 
onderwijshuisvestingscongres in Gouda hebben over innovatieve 
bouwconcepten. Samen met private partijen heeft Gouda een plan 
ontwikkeld om bestaande scholen duurzaam te herontwikkelingen en 
komen er de komende raadsperiode ook nieuwe, toekomstbestendige 
multifunctionele gebouwen waar onderwijs onderdeel van wordt. 
 
We zijn trots dat dit voorjaar een dependance van een HBO voor de 
zorg is geopend. Een lang gekoesterde wens ging hiermee in vervulling. 
 
Gouda is blij dat goed wordt samengewerkt via het 
ondersteuningsnetwerk om het grote verschil tussen arm en rijk te 
verkleinen, om mensen uit de armoede te krijgen en vooral te 
voorkomen dat mensen in de schulden komen. De resultaten zijn 
hoopgevend. 
 
Vorige week ontving ik een mail van een bewoner die meldde dat ze na 
10 jaar werkloosheid dankzij de inzet van het college weer werk 
gevonden heeft. Voor haar kwam er zo een einde aan een lange en 
donkere periode in haar leven. 
 



Ik sprak gisteren in de stad een bekende tijdens zijn wekelijkse 
wandeling met een oudere vrouw in een rolstoel. Zij kan nog thuis 
wonen omdat de zorg aan huis zó goed is dat ze haar vertrouwde 
woning niet hoeft in te ruilen voor een kamer in een verpleeghuis. Mooi 
dat de zorg op deze wijze vorm heeft gekregen in Gouda. 
 
Voorzitter, ik sluit af en concludeer dat Gouda er op veel gebieden goed 
voor staat! De bewoners, organisaties, bedrijven, provincie en de 
gemeente hebben er met elkaar voor gezorgd dat Gouda één van de 
mooiste en beste steden in Nederland is geworden. GOUDA IS GOUD! 
 
 
 


